



# 湖北 社会科学

HUBEI SOCIAL SCIENCES

全国中文核心期刊

CSSCI扩展版来源期刊

中国人文社会科学AMI扩展期刊

RCCSE中国核心学术期刊

1

2023

湖社科  
北會學  
湖會學  
北會學  
社學  
社學

**学习贯彻党的二十大精神**

- 5 “中国式现代化”世界历史意义的先行进驻 吴宏政
- 11 大历史观下中国式现代化道路生成的多维历史透视 张亦弛 赵付科

**马克思主义与马克思主义中国化**

- 21 学术编年史上的神话:马克思恩格斯“改变了历史” 王志林 郭广迪

**政治文明研究**

- 27 关于发展全过程人民民主的十点主张 桑玉成
- 34 国家治理视角下中西协商民主的双重超越 范会勋

**社会建设研究**

- 44 信息化对居民基本公共服务满意度的影响效应  
——基于京津冀1945户居民家庭数据调查 曹冰雪 李 瑾
- 54 制度规则、实践阐释与目标置换:政府购买服务中的自由裁量逻辑 刘帅顺 谈小燕

**中部崛起与湖北发展**

- 65 “双碳”目标下湖北省农业绿色全要素生产率空间特征和核心要素研究 涂维亮 娄君庭

**经济论坛**

- 74 绿色信贷对农户生态农业技术实施行为的影响  
——基于生态认知的中介作用及农业收入占比的调节效应 郑骏川 苏 莉
- 82 国内价值链嵌入对农业经济增长的影响研究  
——基于产业集群的中介效应和市场化程度的调节效应 任健华 雷宏振

**人文视野**

·哲学·

90 以太与公法

——论谭嗣同、康有为运用科学话语对儒学的转型与重构

王寅生

98 孔子:理想的美德伦理学的奠基者

胡婉琪

·文学·

104 抒情视域下的鲁迅创制及再解读

王 路 朱崇科

117 布林克长篇小说中的西方马克思主义乌托邦建构

张 甜 蔡圣勤

**法学探索**

126 金融私法视域下自由贸易港金融创新的制度利益衡量逻辑

曹晓路

135 论平衡性个人破产免责制度的构建

汪青松 张汉成

**教育论丛**

·学前教育高质量发展

145 教育公平视域下普惠性学前教育资源的空间布局研究

——基于L省P县的GIS技术分析

赵 琳 严仲连

154 幼儿园高质量课程建设:价值意蕴、现实困境及纾解之策

刘雨杭 姚 伟等

**思想政治工作研究**

162 思想政治教育与管理融合研究的方法变革向度

王俊斐

本刊已许可中国知网等本刊签约数据库以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。著作权使用费与稿酬本刊将一次性给付。作者对上述内容如有异议,请在来稿时声明,本刊将作适当处理。

## HUBEI SOCIAL SCIENCES Jan.2023(NO.433)

---

- 5 The First Entry of “Chinese Path to Modernization” toward the World Historical Significance.....Wu Hongzheng
- 11 A Multi-dimensional Historical Perspective on the Formation of Chinese Style Modernization Road under the Perspective of Grand History ..... Zhang Yichi et al.
- 21 The Myth of Academic Chronicles: Marx and Engels ‘Changed History ’..... Wang Zhilin et al.
- 27 Ten Propositions on Developing People’s Democracy Throughout the Process ..... Sang Yucheng
- 34 The Double Transcendence of Chinese and Western Consultative Democracy from the Perspective of National Governance ..... Fan Huixun
- 44 The Effect of Informatization on Residents’ Satisfaction with Basic Public Service  
—Based on the survey of 1945 households in Beijing–Tianjin–Hebei ..... Cao Bingxue et al.
- 54 Institutional Rules, Practical Interpretation and Target Replacement: Discretionary Logic in Government Purchase of Services..... Liu Shuaishun et al.
- 65 Research on the Spatial Characteristics and Core Factors of Agricultural Green Total Factor Productivity in Hubei Province under the “Double Carbon” Goal ..... Tu Weiliang et al.
- 74 The Impact of Green Credit on Farmers’ Implementation of Eco-agricultural Technology  
—Mediation Based on Ecological Cognition and Adjustment Effect of Agricultural Income Proportion  
..... Zheng Junchuan et al.
- 82 Research on the Impact of Domestic Value Chain Embedding on Agricultural Economic Growth  
—Based on the Intermediary Effect of Industrial Clusters and the Regulatory Effect of the Degree of Marketization  
..... Ren Jianhua et al.
- 90 Ether and Public Law  
—On the Transformation and Reconstruction of Confucianism by Tan Sitong and Kang Youwei Using Scientific Discourse..... Wang Yinsheng
- 98 Confucius: the Founder of Ideal Virtue Ethics ..... Hu Wanqi
- 104 Lu Xun’s Creation and Reinterpretation from the Perspective of Lyricism ..... Wang Lu et al.
- 117 The Construction of Western Marxist Utopia in Brink’s Novels ..... Zhang Tian et al.
- 126 The System Interest Measurement Logic of Financial Innovation in Free Trade Port from the Perspective of Private Financial Law ..... Cao Xiaolu
- 135 On the Construction of Balanced Individual Bankruptcy Exemption System ..... Wang Qingsong et al.
- 145 Research on the Spatial Distribution of Inclusive Preschool Education Resources from the Perspective of Educational Equity  
—Analysis of GIS technology based on P county in L province ..... Zhao Lin et al.
- 154 High-quality Curriculum Construction in Kindergartens: Value Implication, Practical Difficulties and Solutions  
..... Liu Yuhang et al.
- 162 The Method Change Direction of Ideological and Political Education and Governance Integration Research  
..... Wang Junfei
-